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van MATTHIAS DIEPENDAELE
datum: 26 april 2018

aan SVEN GATZ
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, MEDIA, JEUGD EN BRUSSEL

Gamefonds  -  Projectaanvragen

Midden 2012 besloot de Vlaamse Regering om 750.000 euro per jaar uit te trekken om 
de productie van games in Vlaanderen aan te moedigen. Daartoe werd binnen het 
Vlaams Audiovisueel Fonds (VAF) het Gamefonds opgericht, dat steun moet bieden aan 
de gamesector. Zowel ‘serious games’ als ‘entertainment games’ komen in aanmerking 
voor ondersteuning. Er kunnen verschillende financiële premies worden toegekend, die 
overeenkomen met de opeenvolgende stadia in het creatieproces. De subsidie aan het 
VAF voor het Gamefonds wordt gefinancierd vanuit mediabeleid en vanuit onderwijs. 

Het Gamefonds werd voor het eerst geëvalueerd op 30 september 2016. De werking 
werd bekeken en er werd nagegaan in welke mate deze bijdraagt tot het doeltreffend 
ondersteunen van de Vlaamse game-industrie. Recent werd met het VAF-Gamefonds de 
beheersovereenkomst 2018-2021 gesloten. Bij de begrotingsopmaak 2018 werd al 
besloten om het budget van het Gamefonds te verhogen met 1 miljoen euro. 

In mijn laatste schriftelijke vraag (nr. 215 van 6 april 2017) vroeg ik naar de aanvragen 
van de projectoproep van 23 januari 2017. Sindsdien was er nog de oproep voor 
‘entertainment and serious games’ (inclusief voor leerplichtonderwijs) van 28 september 
2017 en de call voor ‘entertainment and serious games’ (inclusief voor 
leerplichtonderwijs) van 22 januari 2018.

1. Graag voor de projectoproepen van 28 september 2017 en 22 januari 2018 een 
overzicht van de aanvragen, met in het bijzonder volgende info:
a) aanvrager van het project;
b) aard van de aanvraag (financieel, vraag om advies, begeleiding…);
c) aangevraagd subsidiebedrag;
d) toegekend bedrag;
e) aard van de steun (preproductie- of productiesteun); 
f) te beogen doelstelling van de aanvraag.

2. Graag voor de jaren 2012-2017 een overzicht per jaar van het aantal gesteunde 
projecten en het totaal toegekend steunbedrag. 

Kan de minister eveneens aangeven hoeveel aanvragen per jaar geweigerd werden 
in het geval er geen steunmiddelen meer beschikbaar waren? 

3. Het huidige te besteden budget van het Gamefonds bedraagt 1.730.000 euro 
(uitgezonderd 220.000 euro werkingsmiddelen). 



Wat zijn de ambities wat betreft het aantal projecten dat gesteund zal kunnen 
worden bij volgende projectoproepen? Welke mogelijkheden zal de verhoogde steun 
per project kunnen bieden? 

4. In de context van de vernieuwing van de beheersovereenkomst van het Gamefonds 
moest er nog een bijkomende aanmelding bij Europa gebeuren, omdat de huidige 
steungrens bepaalt dat een project maar maximum 200.000 euro kan krijgen voor 
een periode van drie belastingjaren. De minister wil deze grens optrekken en de 
Europese Commissie moet hierover haar licht laten schijnen. 

Werd in dit kader reeds een goedkeuring verkregen? Indien niet, kan de minister 
meer toelichting geven over de huidige stand van zaken en de timing inzake het 
advies en/of de beslissing van de Europese Commissie? 



SVEN GATZ 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, MEDIA, JEUGD EN BRUSSEL

ANTWOORD
op vraag nr. 215 van 26 april 2018
van MATTHIAS DIEPENDAELE

Ik heb in verband met uw vragen elementen van antwoord opgevraagd bij het VAF.

1. Voor wat betreft het antwoord op uw eerste vraag verwijs ik naar het overzicht 
hieronder. Alle toegekende steun wordt eveneens gepubliceerd op 
https://www.vaf.be/toegekende-steun

https://www.vaf.be/toegekende-steun


2.

Jaar beslissing Aantal gesteunde projecten Totaal toegekend steunbedrag

2012 13 € 693.750,00
2013 18 € 693.750,00
2014 18 € 693.750,00
2015 13 € 675.250,00
2016 16 € 756.694,00
2017 14 € 692.053,00

Het is helaas niet mogelijk om a posteriori te becijferen hoeveel projecten binnen de 
afgewezen aanvragen louter om budgettaire redenen werden afgewezen. De 
beoordelingscommissie koos, rekening houdend met het beschikbare budget, de beste 
projecten uit de voorliggende aanvragen. Afwijzingen konden (en kunnen) diverse en 
gecombineerde redenen hebben. Hieronder vindt u een overzicht van het aantal 
afgewezen aanvragen (om diverse redenen) per jaar. 

Jaar 
beslissing

Aantal afgewezen projecten (aanvragen die voldoen aan de ontvankelijkheidsvoorwaarden, maar worden afgewezen 
door de Raad van Bestuur)

2012 18
2013 28
2014 12
2015 16
2016 17
2017 13

3. Het totaalbudget van het VAF/Gamefonds, inclusief werkingsmiddelen, is vanaf 2018 
via de beheersovereenkomst bepaald op 1.730.000 EUR.
Het wordt als volgt besteed:

 P remies  voor creatie  en promotie 1 385 000
a rtis tie ke  ga m e s  e n ga m e s  ge richt op he t s pe lple zie r 1 035 000

games  met educatieve of maats chappelijke doels telling 350 000
 Extra initiatieven tbv de s ector 110 000
 Beroeps organis aties 15 000
 Werkings middelen 220 000

Game fonds 1 730 000

 

De premies voor creatie en promotie zitten vervat in het bedrag van 1.385.000 EUR. 
Er is daarnaast ook een enveloppe van 110.000 EUR voorzien voor het nemen van 
initiatieven voor de professionalisering van de sector. 

Het verlenen van hoger vermelde promotiepremies voor VAF-gesteunde games is een 
nieuw gegeven. Het kan gaan om een bedrag tot 50.000 EUR per VAF-ondersteund 
project, los van de creatiesteun (de steun om de game te maken). Een (nog niet te 
voorspellen) deel van het budget van de 1.385.000 EUR zal dus hieraan gespendeerd 
worden en zal de voor creatie gesteunde games versterken.

Het maximumbedrag creatiesteun per project is opgetrokken tot 250.000 EUR. Het 
VAF/Gamefonds verwacht echter dat ook in de toekomst projecten zullen worden 
ingediend van zeer diverse financiële omvang. Het is de bedoeling om in te spelen op 
deze diversiteit en daarom slechts selectief en waar noodzakelijk het hoogst mogelijk 
bedrag toe te kennen. 



Rekening houdend met de invoering van de promotiepremies (x keer max. 50.000 
EUR), de coaching die men wil opdrijven, en de (sporadisch) hogere bedragen, is de 
verwachting dat het aantal ondersteunde games niet extreem zal stijgen, maar dat de 
meerwaarde vooral zal gerealiseerd worden in de verhoging van de kwaliteit en 
zichtbaarheid van de games. Dit door de inzet van de hoger vermelde instrumenten en 
door de recente aanwerving van een gamecoördinator die binnen het VAF dit 
instrumentarium overziet, coördineert en beheert, en buiten het VAF in overleg staat 
met alle betrokken overheidsspelers. Zijn competentie als gespecialiseerd 
aanspreekpunt voor de Vlaamse gameontwikkelaars is eveneens een meerwaarde. 

De toekomst zal moeten uitwijzen hoe het landschap op basis van deze nieuwe 
impulsen zal evolueren en welk impact dit in realiteit zal hebben op het aantal 
aanvragen, goedkeuringen en het individuele succes van de gerealiseerde games. 

Op dit ogenblik wacht het VAF Gamefonds op goedkeuring van de Europese Commissie 
om deze nieuwe zaken ten volle te kunnen implementeren, cf. vraag hieronder.

4. De nieuwe beheersovereenkomst 2018-2021 van het VAF Gamefonds werd eind 
december 2017 door het Departement CJM aangemeld bij de Europese Commissie. De 
Europese Commissie heeft momenteel nog geen goedkeuring gegeven. 
- Op 19 februari 2018 ontving het Departement CJM bijkomende vragen van de 

Europese Commissie. 
- Op 16 maart 2018 werden de antwoorden aan de Europese Commissie bezorgd en 

ging vervolgens een nieuwe termijn van twee maanden in voor het behandelen 
van de aanmelding. 

- Het Departement CJM verwacht feedback te krijgen in de loop van mei 2018.


